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Defender todo el Estatut y animar a la roja no es incompatible
El fin de semana del 10 y 11 de julio del 2010 pasará a la historia 
como dos fechas que marcarán nuestro imaginario como país. El 
sábado día 10 de julio más de un millón de personas salían a la calle 
para manifestar su indignación ante la sentencia del Tribunal 
Constitucional, que recortaba la ley de leyes de Catalunya y se erigía en una 
cuarta cámara de representantes para imponer su ley, por encima de la 
voluntad del pueblo de Catalunya, del Parlament y las Cortes. Nunca el 
Tribunal Constitucional se había manifestado sobre una ley votada por 
los ciudadanos. 
Recordémoslo, una voluntad recurrida por el PP y un “Defensor del 
Pueblo incapacitado para ejercer sus competencias, porque el resentimiento personal 
incapacita para ejercer un cargo público” (en palabras pronunciadas por el 
diputado Jaume Bosch en sede parlamentaria). Un Partido Popular 
que en sus ansias de recoger votos anticatalanes, negaba al Estatut de 
Catalunya lo que apoyaba en otras Comunidades. 
En estos cuatro años hemos aprobado en el Parlament de Catalunya más de 50 leyes 
que desarrollan el Estatut y ¡España no se ha roto!  

Lo peor del actual escenario político (en palabras del MH President 
José Montilla) es que “Perdemos todos pero quien más pierde es 
España, porque es más pobre moralmente, porque frena su pluralidad”.

La sentencia niega a l’Estatut su carácter de ley del bloque 
constitucional, la más importante después de la Constitución, para 
convertirla en una ley más, de rango inferior, una ley de ámbito 
territorial limitado. Olvida que es una norma estatal fruto de un 
pacto político entre la Generalitat y el estado. 

Continuar resignadamente igual que ahora puede ser una opción; ‘l’adéu 
Espanya’ es otra igual de legítima, pero en medio existe otra que también 
se merece programas en tv3 y que tienen una presencia en los ámbitos 
universitarios y jurídicos muy superior a las otras dos. Según el Centre 
d’Estudis d’Opinió más de un 30 % de la población querría ver a 
Catalunya como estado en el marco de una España federal.
El federalismo puede ser la mejor fórmula para avanzar en el 
incremento de los derechos nacionales de Catalunya, preservando la 
cohesión social del país, para hacer efectivo (también de cara al futuro) 
un principio básico del catalanismo: Somos un sólo pueblo y lo 
hemos de continuar siendo. Por ello alegrarse de lo sucedido el 
domingo 11 de julio -viendo a la selección española ganado un mundial 
de fútbol- es una excelente forma de reivindicar una Catalunya plural 
en una España plural y más si la que gana es la roja.

Fèlix Alonso

Hortènsia Grau, cap de llista d’ICV-EUiA 
per Tarragona, en un acte a Altafulla
Hortènsia Grau, cap de llista d’ICV-EUiA 
per Tarragona a les pròximes eleccions 
autonòmiques, va exposar la tasca de 
govern en un acte celebrat a la platja 
d’Altafulla: “En 7 anys hem fet molt. Només cal 
que fem un repàs mental a cada una de les coses 
que ens faciliten la vida i veurem que quasi totes 
han estat fetes en aquests darrers anys de governs 
d’esquerres. Escoles bressol, CAP’s, millora en 
les comunicacions, la unificació tarifària, la T-12 
per a nens, les escoles, els instituts, les ajudes 
a l’emancipació, a l’autonomia personal, la 
lluita contra la violència masclista, recuperar la 
memòria històrica rendir homenatge als lluitadors 
per les llibertats... D’altra banda, Grau va recordar que “abans d’acabar el mes arribarem a un acord 
perquè el riu Gaià torni a ser un riu”. 
El regidor d’Alternativa Altafulla, Francesc Farré, va fer esment a què el lloc on es va fer 
l’acte el va protegir el govern d’esquerres. “Si no fos per aquest govern ara possiblement tindríem cases 
a tocar de la platja”, va destacar Farré.  “En poc més de tres anys hem vist com a Altafulla s’inaugurava una 
escola bressol, un institut, una escola, milloràvem l’altre i teníem el percentatge més alt de Catalunya en habitatge 
protegit, així que tenim el deure d’ajudar a què l’esquerra continu governant a Catalunya”, va sentenciar.

S’inicia el procés per adjudicar 12 pisos, en règim de lloguer, promoguts per l’INCASOL, a ‘Hort de Pau-1’  
L’Institut Català del Sòl va promoure la construcció de 24 habitatges, en règim de Lloguer, al municipi d’Altafulla amb protecció oficial, acollits al Decret 
244/2005, de 8 de novembre i al Reial Decret 801/2005, d’1 de juliol. La gestió del procés d’adjudicació dels quals correspon a la Direcció General de 
Promoció de l’Habitatge. Com a resultat de tres processos d’adjudicació, encara resten habitatges sobrants sense adjudicar. Acreditada la situació de 
zona d’escassa demanda, Adigsa i l’Ajuntament d’Altafulla acorden iniciar un nou procés d’adjudicació basat en els art. 101 i 103 de la Llei 18/2007. Els 
habitatges d’uns 40 m2 tindran un preu de lloguer que va dels 1.849 euros a 1.966 euros a l’any (més costos de manteniment).  En aquesta promoció, 
com a les altres, tenen preferència els avis i famílies monoparentals d’Altafulla però segons com vagi la demanda serà oberta a tothom.

Ajuntament d’Altafulla   
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Després de mesos de negociacions, 
l’empresa petrolera REPSOL i la 
Agència Catalana de l’Aigua -que 
forma part de l’estructura del 
departament de Medi Ambient 
i Habitatge de la Generalitat de 
Catalunya- signaran el 30 de juliol 
un conveni sota el qual  
Repsol es compromet 
a mantenir un cabal 
ambiental en el tram 
final del riu.

D’acord amb l’acord assolit, l’alli-
berament de cabals es realitzarà 
sempre que el nivell de l’embassa-
ment es situi per damunt d’una cota 
prefixada i hi hagi entrada d’aigua 
al pantà del Gaià. A més, regular-
ment s’efectuarà el que s’anome-
na “avinguda generadora”, un alliberament intens durant un període 
curt de temps per de simular els efectes de les clàssiques avingudes 
dels rius de règim mediterrani. L’acord no afecta als regants, que man-
tenen íntegre la seva concessió. Per la seva banda, REPSOL, podrà com-
plementar, i si cal substituir l’aigua del pantà del Catllar per la captada de 
les depuradores  de Vila-seca i Tarragona  -la qual cosa suposa una nova 
etapa en la potabilització de l’aigua residual- i que en lloc d’abocar-se al 
mar, una vegada tractada, podrà utilitzar-se pel rec o per determinats 
processos industrials. 

35 anys desprès
Des de l’any 1975, el cabal del riu Gaià ha estat interromput totalment 
per la construcció de l’embassament del Catllar per l’aprofitament de la 
petroquímica (REPSOL) i de la comunitat de regants. L’embassament va 
ser dissenyat per a tenir una capacitat de 60 hm3. quan el màxim assolit ha 
estat de 21,5 hm3 i un mínim de 1,6 hm3. Només el 41% ha estat aprofitat 
des del pantà (69,04 hm3).
Durant anys la lluita per aconseguir rescatar el riu ha estat intensa. Al 1999 
diverses persones del Baix Gaià van començar a treballar per a impulsar 

una campanya que expliqués a 
tothom quina era la situació del 
riu. D’aquest treball en va néixer 
la Coordinadora Salvem el Gaià, 
una associació que ha rebut el 
recolzament d’unes 50 entitats 
del Baix Gaià i de la majoria 
d’Ajuntaments de la comarca, que 
han donat suport a la recuperació 

del riu. Igualment, es van recollir més de dues mil signatures de persones 
de les diverses viles.  A Altafulla en un sol matí es van recollir 655 vots 
a favor de la recuperació del cabal ecològic (un 17% del cens actual) 
en un referèndum que es va celebrar al maig del 2004. La darrera 
acció va ser realitzada per  Salvem el Gaià en el marc del Big Jump (una 
campanya conjunta celebrada a tota Europa per a reivindicar els rius).

En aquests darrers anys hem rebut el suport incondicional dels 
responsables de l’Agència Catalana de l’Aigua i del departament de 
Medi Ambient i Habitatge, de la mà dels consellers Milà i Baltasar, 
que han donat l’empenta necessària per fer realitat el que per a molts 
era una utopia. 

De totes formes hem de recordar que el Gaià és i serà un riu mediterrani, 
amb èpoques de sequera i, de tant en tant, n’hi haurà trams a l’estiu on el 
riu estarà pràcticament sec.  

Ara toca felicitar a tothom que ha fet possible una fita històrica al Baix Gaià 
que ens demostra que la voluntat organitzada de la ciutadania és capaç de 
saltar-se totes les presses.

Medi Ambient de la Generalitat i REPSOL signen el dia 30 de juliol un 
conveni perquè, 35 anys desprès, el Gaià torni a ser un riu amb...

Maig del 2004. Referèndum per recuperar el Gaià. El 99,5% dels 655 
dels vots recollits a Altafulla van ser per la recuperació del riu.  EL DTOR.
GRAL.DE MEDI NATURAL, RAMON LUQUE, EN LA CONSULTA AMB ELS 
REGIDORS D’ALTERNATIVA.

Agost del 2004. Els regidors d’Alternativa i mem-
bres de la plataforma Salvem el Gaià durant la visita que 
va fer l’ aleshores conseller de Medi Ambient i Habitatge, 
Salvador Milà, i el delegat del Govern de la Generalitat 
Xavier Sabaté. 

Març del 2008. Plantada d’arbres organitzada per la 
fundació Territori i Paisatge, a la foto Xavier Graset i Francesc 
Farré alcalde d’Altafulla, un mes abans de la moció de censura.

AIGUA!


